
 
 

Ordinært skolebestyrelsesmøde 
Tirsdag den 11/6 2024 kl. 18.00-21.00 
Sted: Personalerummet, Lynge Skole 

 
Fraværende: Lise  
 
 
Dagsorden: 
 

1. Godkendelse og underskrift at referat fra sidste møde. 
 

2. Orientering fra skoleledelsen 
a. Fagfordeling, årskalender, nyt skoleår, opgaveoversigter m.v. 
b. Afslutning af dette skoleår med 9. prøver, 8. valgfagsprøver 
c. Udskolingen i en prøve/censorperiode 
d. Ferieplan 25/26 og 26/27 vedtaget i BSU 
e. Ansættelse af ny souschef i Skole & Dagtilbud  
f. Småfester på Lynge Skole om aftenen. SSP er informeret. 

 
3. Økonomi – status 31/5-24 (Bilag uddeles på mødet) 

Pt. er forventet merforbrug på ca. -50.000 kr. til -250.000 kr. 
Det er lavere end tidligere forventet. 
 

4. Orientering fra medarbejderrepræsentanter.  
Der er en del lærere væk pga. prøver og censoropgaver, samt enkelte langtidssyge.  
Det påvirker naturligvis hele organisationen. MED drøfter den udfordring skolen har i 
forhold til at være en del af et stort censornetværk og så sikre den daglige undervisning. 
 
Ellers er der god stemning blandt personalet. Prøveperioden går godt – en generel 
oplevelse af, at eleverne gør sig umage og klarer sig godt. 
 

5. Orientering fra elevrepræsentanter. 

 Eleverne kan godt mærke, at det er flere hjemmearbejdstimer. Kommunikationen til 
eleverne er nogle gange glippet.  

 Elevrepræsentanterne har været på kursus i UMR (undervisningsmiljø), det har skabt 
øget fokus på undervisningsmiljøet i elevrådet. Repræsentanterne er medvirkende til 
at foretage en vurdering af undervisningsmiljøet. 

 På torsdag beslutter elevrådet, hvad pengene fra Markedsdagen skal gå til. 
 

6. Skoleplan 24/25 
a. TK orienterer om skoleplanens overordnede temaer 
b. Bilag uddeles på mødet 

 TK gennemgik skoleplanens 7 fokusområder. 

 Bestyrelsen kvitterede for et godt solidt arbejde, en god proces og et godt resultat. 
 



7. Mobilpolitik 
a. Er det i 24/25 at vi går ”all in”? 
b. Medarbejderne er klar 100% afvikling 
c. Eneste udfordring er ”Skabe til mobiltelefonerne” (Der ikke går i stykker) 

 
Samtale om mobilpolitikken: 
Lærerrepræsentant fortæller, hvordan der på et lærermøde er drøftet mobilpolitikken, 
hvor alle lærere giver udtryk for ønsket om at skolen bliver 100% mobilfri skole.  
Eleverne på elevrådsmødet giver udtryk for, at de er bag en beslutning om fuld mobilfri 
skole (Ca. 60/40 holdning for mobilfri skole i elevrådet) 
 
En repræsentant for bestyrelsen giver udtryk for utryghed ved, at eleverne må forlade 
skolens område, men ikke har deres mobil med. 
 
Hvis skolen bliver hel mobilfri ønskes et fortsat fokus på at understøtte aktiviteter 
eleverne kan lave i pauserne. Det kunne lede til, at eleverne fremadrettet måske ikke bør 
kunne forlade skolen i 12 pausen (og måske heller ikke har behov for det). 
 
Elevrådsrepræsentanterne foreslår ikke, at der skal være et ”udgangsforbud”, da der er 
flere udskolingselever der har forskellige ærinder i 12 pausen. Det er i forvejen ikke mange 
elever der forlader skolen (måske 5-7 elever pr. udskolingsklasse) 
 
Marie-Louise og Thomas U. fortæller, at der i 10-pausen er mere dialog, spil og leg blandet 
eleverne, og at 12-pausen med mobiltelefonen er noget andet.  
 
Opmærksomhed på, at alle årgange også får lagt smartwatches i skabet. 
 
Opsummerende: 
Generel enighed i at blive 100% mobilfri skole. Vigtigt med opmærksomhed på at tilbyde 
fællesskabende aktiviteter i pauserne. 
 
Bestyrelsen beslutter, at Lynge skole fra august 2024 er mobilfri skole på alle årgange.  
 
Elevrådsrepræsentanter tager punkt med til elevrådsmødet om, hvilke aktiviteter 
elevrådet efterspørger. 
 
Thomas Kirkegaard og Christian Trobeck udfærdiger i fællesskab en skrivelse til forældre 
og elever. Udsendes snarest. 
 
Thomas Kirkegaard søger BSU om økonomisk støtte til indkøb af skabe til 
mobiltelefonerne. 
 

8. Forældrehenvendelser til skolebestyrelsen 
a. Visning af tegnefilm i miniSFO/MorgenSFO fredag morgen.  

Skolebestyrelsen drøftede en forældrehenvendelse. Christian Trobeck svarer forældrene. 
SFO leder Peter Hede har talt med den pågældende forælder.  



9. Valg til skolebestyrelse  
a. Marie Kirk udtræder efter sommerferien. 
b. Vi skal have et suppleringsvalg  

Formanden opfordrer bestyrelsen til at prikke nogen til at stille op til bestyrelsen.  
Thomas Kirkegaard skriver ud til alle forældre i månedsnyt. Der søges efter både et 
bestyrelsesmedlem og en suppleant. 

 
10. Evt. 

Mødedatoer for skolebestyrelsesmøder næste skoleår står i referatet fra sidste møde den 
23/4-24. 

 
Næste skoleår 2025 er der kommunalvalg. Hvordan kan bestyrelsen være med til at sætte 
skolen på den politiske dagsorden. Punkt på bestyrelsesmøde efter sommerferien. 
 
 

 


